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Posiedzeniu przewodniczył: przewodniczący Komisji Gospodarki Narodowej Marek Ziółkowski.  

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o drogach publicznych 

oraz ustawy o autostradach płatnych oraz o Krajowym Funduszu 

Drogowym (druk senacki nr 462, druki sejmowe nr 1147, 1182, 

1271, 1275, 1713 i 1713-A). 

2. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy – Prawo zamówień 

publicznych (druk senacki nr 466, druki sejmowe nr 1179, 1764 

i 1764-A).  

W posiedzeniu uczestniczyli:  senatorowie członkowie Komisji Samorządu Terytorialnego 

i Administracji Państwowej: Stanisław Iwan, Andrzej 

Matusiewicz, Zbigniew Meres, Ireneusz Niewiarowski, Jarosław 

Obremski, Andrzej Pająk, Marian Poślednik, Jadwiga Rotnicka, 

Janina Sagatowska, 

 senatorowie członkowie Komisji Gospodarki Narodowej: Łukasz 

Abgarowicz, Wiesław Dobkowski, Stanisław Iwan, Stanisław 

Jurcewicz, Kazimierz Kleina, Stanisław Kogut, Marek 

Martynowski, Jan Michalski, Andrzej Owczarek, Bogusław 

Śmigielski, Roman Zaborowski, Marek Ziółkowski, 

 
 goście: 

 Ministerstwo Transportu, Budownictwa i Gospodarki Morskiej: 

 dyrektor Departamentu Dróg i Autostrad Jarosław 

Waszkiewicz, 

 zastępca dyrektora Departamentu Dróg i Autostrad 

Agnieszka Krupa, 

 naczelnik wydziału w Departamencie Dróg i Autostrad 

Agnieszka Buczma, 

 Urząd Zamówień Publicznych: 

 prezes Jacek Sadowy, 

 główny specjalista ds. legislacji Anna Siwonia, 

 Główny Inspektorat Transportu Drogowego: 

 dyrektor Biura Dyrektora Generalnego Małgorzata Wojtal-

Białaszewska, 

 Ministerstwo Finansów:  

 główny specjalista w Departamencie Gospodarki Narodowej 

Izabela Wander, 
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 zastępca dyrektora Departamentu Finansów Resortu 

Przemysław Szelerski, 

 Stowarzyszenie Inżynierów i Doradców Rzeczoznawców: 

 wiceprezes Jakub Białachowski, 

 Polska Izba Ubezpieczeń: 

 starszy analityk Andrzej Kiciński, 

 Sejm RP: 

 poseł sprawozdawca Adam Szejnfeld, 

 

  Kancelaria Senatu: 

 pracownicy Biura Legislacyjnego: Maciej Telec, Jakub 

Zabielski. 

 

 

Przebieg posiedzenia: 
 

Ad 1. 

 

Ustawę omówiła Agnieszka Krupa, zastępca dyrektora Departamentu Dróg i Autostrad 

w Ministerstwie Transportu, Budownictwa i Gospodarki Morskiej. Nowelizacja przesądza 

o celach, na które mogą być przeznaczone dochody z grzywien nałożonych przez Inspekcję 

Transportu Drogowego za wykroczenia zarejestrowane za pomocą urządzeń ujawniających 

i zapisujących naruszenie przepisów ruchu drogowego. 

Przedstawiciel Biura Legislacyjnego przedstawił uwagi do ustawy i propozycję poprawki 

do jej art. 2 pkt 2, dotyczącą porozumienia, o którym mowa w art. 391. Zdaniem 

legislatora, nie powinno ono obejmować wpływów pochodzących z grzywien nałożonych 

przez Inspekcję Transportu Drogowego za pomocą urządzeń rejestrujących.  

Senatorowie zgłosili wiele pytań do przedstawiciela rządu, dotyczących grzywien 

nakładanych za wykroczenia zarejestrowane przez fotoradary jako głównego źródła 

finansowania samorządów i wielkości tych środków przeznaczanych na poprawę 

bezpieczeństwa drogowego, a także wątpliwości odnoszące się do atrap fotoradarów. 

Członkowie komisji zwrócili się do przedstawicieli ministerstwa transportu z prośbą 

o informacje dotyczące wykorzystania tych środków po półrocznym okresie 

obowiązywania ustawy.  

Wicedyrektor Agnieszka Krupa, odpowiadając na pytania senatorów, podkreśliła, że trwają 

prace nad uporządkowaniem kwestii fotoradarów i uprawnień do nakładania mandatów 

oraz nad systematycznym usuwaniem atrap fotoradarów.  

W czasie dyskusji senatorowie zaproponowali przeznaczenie części wpływów 

z fotoradarów na modernizację i remonty dróg.  

Senator Andrzej Matusiewicz zwrócił uwagę na zgłoszoną przez prokuratora generalnego 

skargę do Trybunału Konstytucyjnego na niekonstytucyjne zapisy rozporządzenia Rady 

Ministrów, na podstawie których inspektorzy ruchu drogowego mogą nakładać mandaty. 

Wicedyrektor Agnieszka Krupa wyjaśniła, że skarga do Trybunału Konstytucyjnego nie 

ma związku z rozpatrywaną ustawą. 

W trakcie dyskusji senatorowie interesowali się programem likwidacji miejsc 

niebezpiecznych na drogach krajowych.  

Senator Andrzej Matusiewicz nie zgodził się z przedstawicielką ministerstwa w kwestii 

skargi do TK i złożył wniosek o odrzucenie ustawy. 

Senator Stanisław Iwan zgłosił poprawkę zaproponowaną przez Biuro Legislacyjne.  

Komisja odrzuciła wniosek o odrzucenie ustawy, przyjęła natomiast poprawkę senatora 

Stanisława Iwana.  

Na sprawozdawcę wybrano senatora Andrzeja Owczarka. 

Konkluzja: Komisje wnoszą o wprowadzenie 1 poprawki do ustawy (druk senacki nr 462 A). 
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Ad 2. Ustawę omówił prezes Urzędu Zamówień Publicznych Jacek Sadowy. Ma ona na celu 

zwiększenie bezpieczeństwa prawidłowej realizacji zamówień publicznych i ochrony 

słusznych praw podwykonawców oraz ograniczenie ryzyka pojawiania się sporów 

pomiędzy zamawiającym, wykonawcą, podwykonawcą i dalszym podwykonawcą na etapie 

realizacji zamówień publicznych. 

Przedstawiciel Biura Legislacyjnego zaprezentował opinię w sprawie ustawy oraz uwagi 

i propozycje poprawek.  

Dyskusję senatorów wywołał sposób dalszego procedowania ustawy, ponieważ Biuro 

Legislacyjne w swojej opinii zaproponowało wiele poprawek, do których nie odnieśli się 

przedstawiciele rządu. 

W tej sytuacji senatorowie zaproponowali odroczenie procedowania do czasu zapoznania 

się przedstawicieli rządu z propozycjami Biura Legislacyjnego. 

Senator Andrzej Matusiewicz zgłosił poprawki zaproponowane przez Biuro Legislacyjne, 

senator Marek Ziółkowski natomiast – wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek. 

Komisja odrzuciła wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek. 

Przewodniczący obradom senator Marek Ziółkowski zapowiedział kontynuację prac nad 

ustawą 28 października 2013 r. 

 

Konkluzja: Komisje postanowiły kontynuować prace nad ustawą na kolejnym posiedzeniu. 

 

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową. 

Opracowano w BPS, BKS 


